
„To jest inwestycja na lata”. Gmina Lubawa, kosztem ponad
7 mln zł, rozbudowała swoją oczyszczalnię ścieków
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"Jeszcze 10 lat temu nie uwierzyłbym, że można zbudować na gołym polu oczyszczalnię i
zbudować ponad 110 km sieci - to jak stąd do Nowego Dworu Gdańskiego. To jest
inwestycja nie tylko na dziś, ale na lata", mówił Wójt Gminy Lubawa Tomasz Ewertowski
podczas wtorkowej uroczystości symbolicznego oddania do użytku rozbudowanej
oczyszczalni ścieków w Kazanicach.

To wielomilionowa inwestycja - jej wartość sięga 7 126 877,05 zł, z czego dofinansowanie z
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych opiewa na 4 655 000
zł.

Uroczyste oddanie zakończonej inwestycji odbyło się we wtorek 10 grudnia, z udziałem
zaproszonych gości. W wydarzeniu uczestniczyli parlamentarzyści, przedstawiciele wojewody i
marszałka województwa, wójtowie i burmistrzowie, pracownicy merytoryczni urzędu, a także
przedstawiciele wykonawcy.  
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- Proces kanalizowania naszej gminy trwa od około 10
lat. Rozpoczęliśmy od budowy pierwszego etapu
oczyszczalni ścieków i później sukcesywnie
podłączaliśmy kolejne miejscowości. Podłączonych do
sieci mamy około 5 tysięcy mieszkańców. Jest to sieć
ciśnieniowa. Nie ma możliwości, aby dostawała się tam
woda powierzchniowa - mówił wójt Tomasz Ewertowski i
podkreślił: Bardzo mocno zwracaliśmy uwagę na
automatyzację i informatyzację. Mamy możliwość
zdalnego zarządzania tą oczyszczalnią, nikt nie musi
przebywać na jej terenie. To jest bardzo istotne, aby w
przyszłości mieć dobre ceny dla naszych
mieszkańców. Pierwotnie jako Gmina Lubawa
chcieliśmy podłączyć się do sieci Miasta Lubawy, ale
nie mogliśmy się porozumieć. Mamy to podzielone w
ten sposób, że większe miejscowości, które są wokół
Kazanic, podłączone są do tej właśnie oczyszczalni
ścieków, a w drugiej strefie jest przewidziany montaż
przydomowych oczyszczalni ścieków. Nasza oczyszczalnia
jest przygotowana również do oczyszczania odpadów z
takich przydomowych oczyszczalni.

W ramach zrealizowanego zadania została zwiększona przepustowość oczyszczalni w związku z
powiększającą się siecią kanalizacji w Gminie Lubawa. Zadanie polegało również na budowie
instalacji do zagospodarowania osadów ścieków, do przyjmowania i oczyszczania ścieków
dowożonych oraz na automatyzacji procesów technologicznych. Rozbudowę zrealizowała firma
Fiszer z Brodnicy. 
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